
Zasedání odborových zástupců z České republiky, Maďarska, Německa a 
Rakouska v Táboře 
 
V Táboře, v České republice se 3.-4. července sešli zástupci odborů z podniků Siemens 
z České republiky, Maďarska, Německa a Rakouska.  
 
Zasedání zorganizoval Odborový svaz KOVO v ČR. Předseda OS KOVO, Jaroslav Souček a 
mezinárodní tajemnice OS KOVO, Dana Sakařová jednání vedli.  
 
Jaroslav Souček informoval o aktuální situaci v České republice. 
Po určitých obtížích byla zformována nová vláda. Nová vláda učinila řadu slibů, ale její 
přesný program nebyl v té době ještě zveřejněn. Nový premiér Andrej Babiš čelí určitým 
obviněním. Jaroslav Souček následně informoval o mzdovém vývoji, počtu smluv a 
zahraničních pracovníků v ČR. Zmínil, že zákonem stanovená minimální mzdy je v České 
republice velice nízká. Rovněž hovořil o důsledcích obchodní války s vládou USA v oblasti 
ocelářského a hliníkářského průmyslu. 
 
Christian Schaller a Martina Schneller informovali o situaci v Rakousku. Nová pravicová 
vláda oznámila řadu škrtů v sociální oblasti. Odbory proti těmto opatřením mobilizují. 
Nedávno proběhla demonstrace ve Vídni, které se zúčastnilo 120 000 účastníků. 
 
Gábor Kun, zástupce odborů Siemens v Maďarsku informoval o situaci v Maďarsku. 
Charakterizoval odbory v Maďarsku jako nepříliš silné a rovněž ne příliš úspěšné. Míra 
nezaměstnanosti v Maďarsku je velice nízká. To vede k nedostatku zejména kvalifikované 
pracovní síly, což ještě zhoršují nízké mzdy, které motivovaly mnoho lidí – zejména vysoce 
kvalifikovaných – opustit zemi.  
 
Dirk Linder z německého svazu IG Metall poskytl informace o poslední kolektivní smlouvě, 
kterou uzavřel IG Metall v Německu, která se mimo jiné týká i podniků Siemens.   
 
Harald Kern, předseda Evropské rady zaměstnanců Siemens předložil zprávu o současné 
situaci ve společnosti Siemens. Popsal konflikt zástupců odborů s managementem o 
budoucnosti Siemens jako integrované společnosti a obtíže v různých podnikatelských 
jednotkách Siemens.  
 
Harald Kern rovněž informoval o posledním zasedání Evropské rady zaměstnanců 
Siemens,“Siemens Europe Committee” (SEC), které proběhlo v Bratislavě. 
 
Účastníci jednání diskutovali různé problémy, které se objevily během zpracování programu 
zaměřeného na získání akcií Siemens, který byl nabídnut v loňském roce.  
Harald Kern a Christian Schaller vysvětlili, že touto záležitostí se zabývala evropská rada 
“Siemens Europe Committee”, a vedoucí HR, paní Kugel, která souhlasila s tím, že problémy 
projedná s panem Kaeserem, Siemens CEO. 
 
Účastnící jednání rovněž diskutovali otázku “Průmyslu 4.0”. Očekávání zapříčiněná tímto 
vývojem jsou smíšená. Na jedné straně bude pravděpodobně automatizována řada 
nezdravých a monotónních pracovních míst, ale to rovněž znamená, že dojde ke ztrátě 
některých pracovních míst. Tato pracovní místa musí být nahrazena v jiných oblastech 
pracovní činnosti. Toto téma je pro Siemens obzvláště důležité.  
 
Účastníci z České republiky informovali o situaci jednotlivých závodů Siemens v ČR.  
 
Všichni účastníci se dohodli a souhlasili s tím, že zasedání Siemens organizovaná v České 
republice ze strany OS KOVO jsou užitečná a v budoucnu by měla tato aktivita pokračovat.  
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